
Protokół Nr II/10 

z sesji Rady Powiatu Lęborskiego 

odbytej dnia 20 grudnia 2010 roku 

 

 

Początek obrad: 

 Godz. 1200 

 

Zakończenie obrad: 

 Godz. 1515 

 

Miejsce obrad: 

Starostwo Powiatowe w Lęborku. 

W dniu 20 grudnia 2010 roku w sesji uczestniczyło 19 radnych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady po powitaniu radnych oraz gości 

stwierdził, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 19 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

 



Ad.2 

Przedstawienie porządku obrad. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił następujący porządek 

obrad: 

Porządek obrad:   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wstąpienia na miejsce radnego Rady Powiatu 

Lęborskiego kandydata z tej samej listy oraz podjęcie uchwały. 

5. Złożenie ślubowania przez radnego. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu 

Lęborskiego na 2010 rok oraz podjęcie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu Lęborskiego do 

realizacji projektu „Moje okno na świat” oraz podjęcie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu lęborskiego oraz podjęcie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji 

Rady Powiatu Lęborskiego oraz podjęcie uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości diet przysługujących radnym 

Powiatu Lęborskiego oraz podjęcie uchwały.  

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Wnioski i oświadczenia radnych.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

14. Zamknięcie obrad.  

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 

przedstawionego porządku obrad. 

Radny Edmund Głombiewski zgłosił zastrzeżenia co do prawidłowego 

przeprowadzenia wyborów na Przewodniczącego Rady Powiatu, Starosty 

Lęborskiego, Wicestarosty oraz pozostałych członków zarządu powiatu. Przekazał, 

że wraz z radnym Mirosławem Lisem wniósł do wojewody o wydanie tzw. 

rozstrzygnięcia nadzorczego w tej sprawie.  Dalej powołał się na jeden z zapisów 

ustawy o samorządzie powiatowym, gdzie znajduje się sformułowanie, że jeżeli 



głosowanie dotyczy interesu prawnego danego radnego, to powinien on się wyłączyć 

z głosowania. Zdaniem radnego przepis ten został naruszony podczas wyborów 

dokonanych na poprzedniej sesji Rady Powiatu. Dalej powołał się na wydane w tej 

sprawie w lutym br. w trybie kasacyjnym orzeczenie Naczelnego Sądu 

Administracyjnego. Przekazał, że sygnalizuje tę sprawę i wnosi, aby Rada 

zastanowiła się nad problemem, uchyliła uchwały podjęte na poprzedniej sesji i 

przeprowadziła ponowne głosowanie. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, że nie były to uwagi do 

przedstawionego porządku obrad. 

Radny Edmund Głombiewski poinformował, że w związku z możliwością 

stwierdzenia nieważności uchwał podjętych na dzisiejszej sesji proponuje ponowne 

przeprowadzenie głosowania. Dodał, iż nie można pozwolić, aby były wątpliwości co 

do legalności podjętych decyzji. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 

Po przerwie: 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady podziękował radnemu Edmundowi 

Głombiewskiemu za zasygnalizowanie problemu. Poinformował, że nie ma 

konieczności przeprowadzenia ponownego głosowania. Dodał, że uchwały zostały na 

ostatniej sesji podjęte i przekazane do wojewody, który w trybie nadzoru wyda 

odpowiednie rozstrzygnięcie nadzorcze. 

Ponownie zapytał czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad. 

Radny Edmund Głombiewski ( zapis nieczytelny) 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, że formalny wniosek nie 

został zgłoszony. Radny Edmund Głombiewski zasygnalizował jedynie problem. 

Radny Edmund Głombiewski (zapis nieczytelny) 

Radny Edmund Głombiewski zgłosił wniosek formalny o ponowne 

przeprowadzenie głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Powiatu. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszony 

wniosek. 



Rada w obecności 17 radnych – 4 głosami „za”, 9 głosami „przeciw” przy 3 

głosach „wstrzymujących” oddaliła wniosek. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady ponownie zapytał czy są uwagi do 

przedstawionego porządku obrad. 

(zapis nieczytelny) 

Radna Teresa Ossowska Szara zapytała czy przed głosowaniem porządku obrad 

może zgłosić wniosek formalny. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż można zgłosić wniosek 

formalny. 

Radna Teresa Ossowska Szara zgłosiła wniosek o zarządzenie głosowania nad 

stwierdzeniem nieważności uchwały i ponowne przeprowadzenie głosowania           

w sprawie wyboru Starosty Lęborskiego. Dodała, że uchwała podjęta na poprzedniej 

sesji jest nieważna, ponieważ Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski niezgodnie          

z prawem brał udział w głosowaniu. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zgłoszony 

wniosek. 

Rada w obecności 17 radnych – 4 głosami „za”, 9 głosami „przeciw” przy 3 

głosach „wstrzymujących” oddaliła wniosek. 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski nie brał udziału w głosowaniu. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poinformował, iż do chwili 

rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi na piśmie do protokołu z ostatniej sesji. 

W związku z powyższym Rada w obecności 17 radnych – 14 głosami „za”  

przy 3 głosach „wstrzymujących” przyjęła protokół Nr I/10 z dnia                           

1 grudnia 2010 roku 



Ad. 4 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wstąpienia na miejsce 

radnego Rady Powiatu Lęborskiego kandydata z tej samej listy oraz 

podjęcie uchwały. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały        

w sprawie wstąpienia na miejsce radnego Rady Powiatu Lęborskiego kandydata z tej 

samej listy wraz z uzasadnieniem. 

 

 Następnie otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów przystąpił do głosowania. 

 

Rada w obecności 18 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę                              

Nr II/7/10 w sprawie wstąpienia na miejsce radnego Rady Powiatu 

Lęborskiego kandydata z tej samej listy 

Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5 

Złożenie ślubowania przez radnego 

 

 Radny Grzegorz Palasz   odczytał rotę ślubowania: 

„Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec narodu 

polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić wszystko dla 

pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu i dobra obywateli, 

przestrzegać konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej.” 

 

 

 

 



Ad. 6 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara poprosiła o udzielenie odpowiedzi na 

następujące na pytania dotyczące finansowania programów z udziałem środków 

unijnych: 

- kto koordynuje cztery programy ujęte w projekcie budżetu powiatu na 2011 rok, 

- ile osób z zewnątrz zatrudniono do obsługi  projektów,  

- ile konkursów zorganizowano na potrzeby zatrudnienia osób do obsługi projektów,  

- jakie podmioty są beneficjentami poszczególnych projektów,  

- czy w projektach tzw. oświatowych mogli brać udział nauczyciele czynnie 

pracujący, czy też inni nauczyciele np. emeryci zatrudnieni w placówkach 

oświatowych. 

Następnie Radna Teresa Ossowska Szara poprosiła o poinformowanie 

radnych oraz mieszkańców powiatu lęborskiego o kompetencjach nowo powołanego 

asystenta Starosty Lęborskiego. Zwróciła się z prośbą o udzielenie informacji na 

temat jego doświadczenia zawodowego oraz obowiązków służbowych. Ponadto 

zapytała o wysokość zaproponowanego na początek wynagrodzenia.  

 Na zakończenie zadała pytanie o zmiany dokonane w podziale kompetencji 

między Starostą a Wicestarostą oraz „pod czyją opieką będzie oświata”. 

 

Ad. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Powiatu Lęborskiego na 2010 rok oraz podjęcie uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Powiatu Lęborskiego na 2010 rok. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 



 

 Radna Teresa Ossowska Szara zapytała jakiego rodzaju jest zwiększenie 

planu  dochodów dokonane: 

- na podstawie wniosku nr PCE-ZSP/FK-310-27/2010, 

- zgodnie z wnioskiem nr 6/2010 z dnia 8 października 2010 roku w dziale 854 

Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdziale 85407 placówki wychowania 

pozaszkolnego – Młodzieżowy Dom Kultury. 

 Następnie zapytała czy są wnioski placówek, których nie ujęto                      

w przedłożonym projekcie uchwały. 

 Na zakończenie poprosiła o wyjaśnienie zwiększenia planu wydatków 

dokonanego zgodnie z wnioskiem PCE-ZSP/FK-310-27/2010. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, że szczegółowej odpowiedzi na 

to pytanie udzieli Grażyna Janik – Skarbnik Powiatu. 

 

 Grażyna Janik – Skarbnik Powiatu poinformowała, że wniosek nr PCE-

ZSP/FK-310-27/2010 wpłynął dnia 29 listopada 2010 roku i dotyczył uzyskania 

przez jednostkę dodatkowych wpływów z tytułu: 

- przeprowadzenia egzaminów czeladniczych w wys 7.000 zł. 

- dzierżawy placówek handlowych w wys. 16 760 zł. 

 Dodała, że w wyniku nie wykonania w takiej wysokości w jakiej zaplanowano 

dochodów z tytułu usług dokonano zmniejszenia planu finansowego jednostki.      

W związku z powyższym plan finansowy PCE się równoważy. 

 Kontynuując wypowiedź przekazała, że zwiększenie  planu finansowego 

Młodzieżowego Domu Kultury wynika z wypracowania przez jednostkę dodatkowych 

dochodów własnych. 

 Na zakończenie przekazała, że wszystkie wnioski, które wpłynęły zostały 

uwzględnione w przedłożonym projekcie uchwały. 

 

 Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Waldemar Walkusz – 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania. 

 

Rada w obecności 18 radnych –  jednogłośnie podjęła uchwałę Nr II/8/10    

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Lęborskiego na 2010 rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 



Ad. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Powiatu 

Lęborskiego do realizacji projektu „Moje okno na świat” oraz podjęcie 

uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia Powiatu Lęborskiego do realizacji projektu „Moje okno na świat”. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

 Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, iż projekt obejmuje konkretne 

zadania. Zapytała czy etat koordynatora projektu będzie nowym etatem czy też 

obowiązki zostaną podzielone między pracowników urzędu. Następnie poprosiła      

o udzielenie informacji o podmiocie, który będzie prowadził kursy podnoszące 

wiedzę i umiejętności osób zamieszkałych na terenach wiejskich. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, że cześć prac wynikających    

z koordynowania projektów zostaje zlecona pracownikom tut. urzędu w ramach 

refinansowana ze środków unijnych. Dalej przekazał, że podmiot który będzie 

prowadził kursy podnoszące wiedzę i umiejętności osób zamieszkałych na terenach 

wiejskich zostanie wyłoniony w przeprowadzonym postępowaniu o udzielenie 

zamówienia publicznego na podstawie konkursu ofert. 

 

 

 Radny Edmund Głombiewski zapytał czy wynagrodzenie koordynatora 

projektu jest w całości finansowane ze środków pochodzących z unii europejskiej. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski poinformował, że wynagrodzenie 

koordynatorów jest w całości refundowane środkami unijnymi. 

 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Waldemar Walkusz – 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania. 

 



Rada w obecności 19 radnych –  jednogłośnie podjęła uchwałę Nr II/9/10   

w sprawie przystąpienia Powiatu Lęborskiego do realizacji projektu „Moje okno 

na świat”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu lęborskiego oraz 

podjęcie uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu 

lęborskiego. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

przedstawionym projektem uchwały. 

 

 Radny Mirosław Lis zapytał czy w przypadku kolejnej zmiany godzin 

funkcjonowania apteki Rada Powiatu będzie zobligowana do podjęcia stosownej 

uchwały. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, że tak wynika z przepisów 

prawa. 

 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Waldemar Walkusz – 

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 19 radnych –  jednogłośnie podjęła uchwałę Nr II/10/10 

w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 

powiatu lęborskiego. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych 

stałych Komisji Rady Powiatu Lęborskiego oraz podjęcie uchwały. 



 

 W związku z wstąpieniem na miejsce radnego Rady Powiatu Lęborskiego 

kandydata z tej samej listy Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poprosił 

radnego  Grzegorza Palasza o zadeklarowania swojego udziału w pracach komisji. 

 

 Radny Grzegorz Palasz zadeklarował udział w pracach Komisji Rewizyjnej 

oraz Komisji Bezpieczeństwa, Transportu i Drogownictwa. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały        

w sprawie ustalenia składów osobowych stałych Komisji Rady Powiatu Lęborskiego. 

 Następnie poprosił o zgłaszanie kandydatów na funkcję przewodniczącego 

komisji rewizyjnej. 

 

 Radny Zdzisław Chojnacki zaproponował kandydaturę Agnieszki Pujszy 

Pomorskiej. 

 

 Agnieszka Pujsza Pomorska wyraziła zgodę na kandydowanie. 

  

 Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, iż jedynym opozycyjnym radnym 

w Komisji Rewizyjnej jest Edmund Głombiewski. Zwyczajowo przewodniczącym 

Komisji Rewizyjnej był zawsze radny opozycji. W związku z powyższym 

zaproponowała  kandydaturę Edmunda Głombiewskiego. 

 

 Radny Edmund Głombiewski nie wyraził zgody na kandydowanie. Przekazał, 

że w dobrym tonie byłoby gdyby koalicja zaproponowała funkcje przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej radnemu z opozycji. Stwierdził, że w obecnym „silnym” układzie 

koalicji rządzącej opozycja nie ma wpływu na podjęte decyzje. Podziękował radnej 

Teresie Ossowskie Szarej za zgłoszenie kandydatury. 

 

Rada w obecności 18 radnych –  13 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” i 3 

głosach „wstrzymujących” powierzyła radnej Agnieszce Pujszy Pomorskiej funkcję 

przewodniczącej Komisji Rewizyjnej. 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie 

kandydatów na funkcję wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

 



Radny Jacek Woronowicz zaproponował kandydaturę radnego Edmunda 

Głombiewskiego na funkcję wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej . 

 

 Radny Edmund Głombiewski nie wyraził zgody na kandydowanie. 

 

Radny Maciej Barański zaproponował kandydaturę radnego Huberta 

Namyślaka na funkcję wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej . 

 

Radny Hubert Namyślak  wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Rada w obecności 19 radnych –  13 głosami „za” przy i 6 głosach 

„wstrzymujących” powierzyła radnemu Hubertowi Namyślakowi funkcję 

wiceprzewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie 

kandydatów na funkcję sekretarza Komisji Rewizyjnej. 

 

Radny Hubert Namyślak zaproponował kandydaturę radnego Tadeusza Rabki 

na funkcję sekretarza Komisji Rewizyjnej . 

 

Radny Tadeusz Rabka nie wyraził zgody na kandydowanie. 

 

Radny Tomasz Tutak zaproponował kandydaturę radnego Grzegorza Palasza 

na funkcję sekretarza Komisji Rewizyjnej . 

 

Radny Grzegorz Palasz wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Rada w obecności 19 radnych –  16 głosami „za” przy 3 głosach 

„wstrzymujących” powierzyła radnemu Grzegorzowi Palaszowi funkcję sekretarza 

Komisji Rewizyjnej. 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił projekt 

uchwały wraz z przedstawionymi i przegłosowanymi zmianami. 

Następnie otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

Wobec braku głosów przystąpił do głosowania. 

 



Rada w obecności 19 radnych – 18 głosami „za” przy 1 głosie 

„wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr II/10/10 w sprawie w sprawie ustalenia 

składów osobowych stałych Komisji Rady Powiatu Lęborskiego. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

 Następnie Waldemar Walkusz ogłosił 30 minut przerwy na ukonstytuowanie 

się komisji. 

 Po przerwie: 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż komisje 

ukonstytuowały się w sposób następujący: 

 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Integracji Europejskiej:   

Chojnacki Zdzisław - przewodniczący, 
Sapińska Irena Maria - wiceprzewodnicząca  
  
Komisja Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej:  

Lewandowski Zbigniew - przewodniczący 
Głombiewski Edmund - wiceprzewodniczący    

 

Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki: 

Rabka Tadeusz – przewodniczący 
Wybór wiceprzewodniczącego na najbliższym posiedzeniu komisji.  
  
Komisja Bezpieczeństwa, Transportu i Drogownictwa:   

Palasz Grzegorz - przewodniczący  
Namyślak Hubert - wiceprzewodniczący 

  

Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa: 

Szajowska Jolanta –przewodnicząca    
Lis Mirosław - wiceprzewodniczący   
 

 

Ad. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości diet 

przysługujących radnym Powiatu Lęborskiego oraz podjęcie uchwały.  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wysokości diet przysługujących radnym Powiatu Lęborskiego wraz z uzasadnieniem. 

 



Następnie otworzył dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

Radny Edmund Głombiewski przekazał, że radni nie powinni zaczynać pracy 

od zwiększenia wysokości diet. Zaproponował, aby diety zostały ustalone na 

poziomie obowiązującej uchwały nr III/18/06 z dnia 7 grudnia 2006 roku, 

mianowicie: 

1) Przewodniczący Rady      - 100%   

2) Wiceprzewodniczący Rady     -  65%    

3) Nieetatowi Członkowie Zarządu    -  85%    

4) Przewodniczący Komisji     -  75%    

5) Wiceprzewodniczący Komisji    -  60%    

6) Pozostali radni pracujący w dwóch komisjach - -  55%    

7) Pozostali radni pracujący w jednej komisji  -  30%    

W dalszej części wypowiedzi zapytał kto jest pomysłodawcą zaproponowanych   

w projekcie uchwały podwyżek diet dla radnych.   

 

Radna Teresa Ossowska Szara przychyliła się do wniosku przedmówcy 

dotyczącego pozostawienia wysokości diet na dotychczasowym poziomie. Przekazała, 

że nie zgadza się z propozycją zmiany diet przedstawioną w projekcie uchwały. 

Dodała, iż jest zwolennikiem poglądu, że za pracę należy się zapłata. Dieta jest 

zwrotem poniesionych kosztów  i dlatego ustalenie dla Przewodniczącego Rady 

100%  kwoty bazowej powinno być wystarczające.  

W dalszej części wypowiedzi radna odniosła się do propozycji zmniejszenia 

wysokości diety adekwatnie do każdej nieobecności na posiedzeniu komisji lub 

organów powiatu o 10% dla radnych,  a dla członków zarządu o 5 %. Wyraziła 

pogląd, że zapis ten jest bulwersujący. Przekazała, iż mniejsze potrącenie diety        

z tytułu nieobecności na posiedzeniu będą mieli ci radni, których diety                   

w porównaniu do pozostałych są ustalone na stosunkowo wysokim poziomie. 

Poinformowała, że nie można wprowadzać zapisów  dyskryminujących radnych, 

którzy z wyboru ludzi zasiadają w Radzie Powiatu i ich interesy reprezentują. 

Przekazała, że nie zgadza się z przytoczonym zapisem. W związku z powyższym 

wniosła o ujednolicenie wysokości potrącania diety z tytułu nieobecności na 

posiedzeniu.  

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, że projektodawcą uchwały     

w sprawie wysokości diet przysługujących radnym Powiatu Lęborskiego był Zarząd 

Powiatu Lęborskiego. Dodał, iż przed przystąpieniem do opracowanie projektu 



uchwały kwestia zmiany wysokości diet była konsultowana z radnymi. Ponadto pod 

uwagę wzięto liczebność powiatu oraz porównano wysokość diet w innych 

powiatach z tej samej grupy. Następnie przekazał, że zróżnicowanie wysokości diet 

radnych wynika też z ich obciążenia pracą na rzecz powiatu lęborskiego. Dodał, że 

najbardziej obciążonymi pracą są członkowie Zarządu Powiatu oraz Przewodniczący 

Rady ponieważ ich praca jest pracą ciągłą. Zgodził się z zarzutem, że w stosunku do 

poprzednich uregulowań prawnych członkowie zarządu są bardziej  

„uprzywilejowani”. Dodał, iż wynika to z obowiązku uczestnictwa w posiedzeniach 

Zarządu Powiatu, które odbywają się stosunkowo często oraz w pracach komisji, w 

których członkowie zarządu powiatu również zadeklarowali swój udział.  

Na zakończenie przekazał, iż  ustalając wysokość diet przysługujących 

radnym pod uwagę brano również koszty ponoszone w związku z wykonywaniem 

mandatu przez radnych. Dodał, że radni powiatu lęborskiego w stosunku do 

radnych poszczególnych gmin są obciążeni większymi kosztami komunikacyjnymi 

czy też kosztami związanymi z korzystaniem z telefonii komórkowej bądź 

stacjonarnej.  

 

Radna Teresa Ossowska Szara odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy 

przekazała, że trafniejszym argumentem uzasadniającym zróżnicowanie wysokości 

diety byłoby stwierdzenie, iż członkowie zarządu  pracujący na rzecz powiatu tracą 

więcej na uposażeniu. 

Na zakończenie zapytała jak często odbywają się posiedzenia komisji.   

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, że pracą komisji 

kieruje przewodniczący. Dodał, iż posiedzenia komisji odbywają się średnio dwa 

razy w miesiącu. 

 

 Radna Teresa Ossowska Szara odnosząc się do powyższego przekazała, że 

radni pracujący w dwóch komisjach spotykają się minimum cztery razy w miesiącu 

na posiedzeniach komisji.  

Następnie poinformowała, iż funkcja członka zarządu to zadanie bardzo 

odpowiedzialne i wiążące się z dodatkowym niemałym uposażeniem. Jest to również 

duży splendor. 

W dalszej części wypowiedzi odniosła się pracy Przewodniczącego Rady. 

Przekazała, iż sesje Rady Powiatu odbywają się raz w miesiącu. Przygotowaniem 

organizacyjnym zajmuje się sekretariat Biura Rady. W związku z powyższym 



stwierdziła, iż nie jest zasadnym zwiększanie diety Przewodniczącego Rady              

o kilkanaście procent w stosunku do poprzednich uregulowań prawnych.  

Ponownie zgłosiła wniosek o pozostawienie wysokości diet na 

dotychczasowym poziomie. 

 

Radny Maciej Barański zgłosił wniosek o zamkniecie dyskusji. 

 

Rada w obecności 19 radnych – 15 głosami „za” przy 4 głosach 

„wstrzymujących” zamknęła dyskusję w powyższym punkcie porządku obrad. 

 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek o pozostawienie wysokości diet na dotychczasowym poziomie – zgodnym z 

uchwałą nr III/18/06 Rady Powiatu z dnia 7 grudnia 2006 roku w sprawie 

wysokości diet przysługujących radnym Powiatu Lęborskiego. 

 

Rada w obecności 19 radnych –  4 głosami „za” przy 15 głosach „przeciw” 

oddaliła wniosek. 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek o ustalenie wysokości potrącenia diety z tytułu nieobecności na 

posiedzeniu komisji lub organów Powiatu na poziomie 10 % dla wszystkich 

radnych. 

 

Rada w obecności 19 radnych – 4 głosami „za” przy 15 głosach „przeciw” 

oddaliła wniosek. 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie wysokości diet przysługujących radnym Powiatu 

Lęborskiego. 

 

Rada w obecności 19 radnych –  16 głosami „za” przy 3 głosach 

„wstrzymujących” podjęła uchwałę Nr II//10 w sprawie wysokości diet 

przysługujących radnym Powiatu Lęborskiego. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8  do niniejszego protokołu. 

 



Ad. 12 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, że odpowiedź na zgłoszoną 

interpelację zostanie udzielona w formie pisemnej. 

 

Ad. 13 

Wnioski i oświadczenia radnych.      

 

 Radny Maciej Barański poinformował, że radni Powiatu Lęborskiego wybrani 

z listy „Platforma Obywatelska RP” utworzyli Klub Radnych  „Platforma 

Obywatelska” w składzie:  

1. Irena Sapińska,  

2. Jolanta Szajowska, 

3. Hubert Namyślak,  

4. Dariusz Więckowski  

5. Wiktor Tyburski 

6.Maciej Barański – Przewodniczący Klubu. 

 W dalszej części wypowiedzi zadeklarował chęć wzięcia udziału w pracach 

Komisji Budżetu, Gospodarki i Integracji Europejskiej oraz Komisji Rodziny, 

Zdrowia i Opieki Społecznej. W związku z tym poprosił o przekazywanie informacji    

o planowanych terminach posiedzeń w/w komisji i zapewnił, że w miarę możliwości 

postara się w nich uczestniczyć. 

 Na zakończenie odniósł się do 5% potrącenia diety członkom Zarządu 

Powiatu Lęborskiego. Przekazał, iż w ciągu miesiąca odbywają się m.in. 4 

posiedzenia Zarządu Powiatu i przynajmniej 4 spotkania wynikające z wzięcia 

udziału w pracach merytorycznych  Komisji rady Powiatu Lęborskiego. 

 

 Ryszard Wenta – Wicestarosta Lęborski przekazał, iż radna Teresa Ossowska 

Szara uzasadniając zgłoszony wniosek formalny przywołała wypowiedź, którą 

udzielił w trakcie ogłoszonej przerwy w pracach Rady Powiatu. Ponadto miało 

miejsce zdarzenie podczas którego telewizja obecna na sali - Kanał 6 nagrywała 

wypowiedź bez jego wiedzy i zgody.  

W związku z powyższym zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Rady        

o zapewnienie, że  sesje Rady Powiatu podczas przerwy w obradach zarówno pod 



względem fonii jak i wizji nie będą rejestrowane przez obecne na sali media. Dodał, 

iż takie praktyki są nielegalni i nie chciałby w czymś takim uczestniczyć. 

 

 Radny Edmund Głombiewski zapytał czy jest to formalny wniosek 

Wicestarosty o uniemożliwienie mediom zadawania pytań podczas przerwy             

w obradach. Zapytał cz wniosek idzie w kierunku zabraniania radnym udzielania 

wywiadów?  

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, że wniosek został 

skierowany do Przewodniczącego Rady w celu zorganizowania pracy Rady Powiatu w 

taki sposób aby w trakcie przerwy w obradach bez zgody poszczególnych radnych 

bądź pracowników starostwa wypowiedzi nie były nagrywane. 

 

 Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, że rozumie Wicestarostę ponieważ 

nikt nie chciałby być podsłuchiwany. Jednak radni jako osoby publiczne biorą 

odpowiedzialność za to co mówią. Dodała, że jeżeli podczas przerwy Wicestarosta 

rozmawia z radnymi na tematy, które dotyczą spraw pracy Rady to nie jest  to 

nielegalne. Poinformowała, że radni uczestniczący w obradach znajdują się w 

miejscu publicznym, a nie prywatnym. Zaznaczyła, że również przerwa w obradach 

Rady Powiatu jest miejscem pracy dla radnego. Dodała, że jeżeli spotyka wyborcę na 

schodach urzędu to również jest to dla niej miejsce pracy. 

 

 Radny Edmund Głombiewski poinformował, że uprawnienia 

Przewodniczącego Rady Powiatu sprowadzają się jedynie do prowadzenia sesji. 

Podczas przerwy w obradach Przewodniczący nie dysponuje żadnymi 

kompetencjami umożliwiającymi podejmowanie konkretnych działań.  

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, że powinny zostać 

ustalone zasady pracy Rady Powiatu i w najbliższym czasie na pewno będą. 

 

 Radny Tomasz Tutak przekazał, że zaszło pewne nieporozumienie. Wniosek 

Ryszarda Wenta – Wicestarosty dotyczył organizacji pracy Rady Powiatu jako 

organu, a rejestrować w różnej formie można tylko organy podczas pracy. W 

związku z powyższym nie powinno się rejestrować tego co się dzieje podczas przerwy 

na sali posiedzeń. Nagrywać powinno się tylko to co jest pracą organów powiatu. 

 



 Radny Krzysztof  Pruszak zaprosił na zaplanowane na 19 czerwca 2011 roku 

XXV Mistrzostwa Polski Weteranów w Maratonie Ekologicznym im. Tomasza 

Hopffera.  

 Kończąc wyraził pogląd, że podczas sesji Rady nie radni nie powinni „łapać 

się za słówka”, a rozmawiać o konkretnych działaniach i podjętych inicjatywach . 

 

 Radny Jacek Woronowicz przekazał, że nie rozumie braku konsekwencji w 

działaniu i sposobu postępowania radnego Edmunda Głombiewskiego. Przekazał, iż 

skoro radny zakwestionował ważność uchwał podjętych na ostatniej sesji Rady 

Powiatu oraz uważa, że wybór Przewodniczącego Rady nastąpił w sposób 

niewłaściwy to powinien na dzisiejszym posiedzeniu nie brać udziału w żadnym 

głosowaniu. Jednak radny Edmund Głombiewski część uchwał głosuje „za” 

natomiast przy części „wstrzymuje się” od głosu. Dodał, że jest to nielogiczne            

i niezrozumiałe. Kończąc zaznaczył, iż poklask medialny na pewno został osiągnięty. 

 

 Radny Edmund Głombiewski odnosząc się do zarzutów przedmówcy 

dotyczących działania pod tzw. publiczkę wyjaśnił, że sprawa stwierdzenia ważności 

wyborów należy już teraz do wojewody, a odpowiednie pismo przez radnych Prawa i 

Sprawiedliwości w tej sprawie zostało skierowane. 

 

 Radny Mirosław Lis zapytał czy godziny sesji rady są ustalone na stałe czy 

można jeszcze na ten temat podyskutować. 

 

 Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż posiedzenia Rady 

Powiatu będą odbywać się w piątki w godzinach 11:00 – 12:00. 
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Zamknięcie obrad. 

 

Wobec zrealizowania porządku dzisiejszych obrad Waldemar Walkusz – 

Przewodniczący Rady zamknął II sesję  Rady  Powiatu Lęborskiego. 

 

Protokół sporządziła: 
Agnieszka Gromadzka 


